
 
 

 

 

Dagsorden ekstraordinært skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag den 19.11.19 kl. 20 – 20.30 

Konventum 

 

 

Deltagere  Afbud 

Formand Birgit Mørup (BO)  

Næstformand Jesper Hersbo 

Vakant 

 

Forældrerepræsentanter Nikolaj Hvingtoft 

Hansen (BO) 

 

 Morten Grauballe 

(RØ)- Vakant? 

 

 Martin Damhus (SN)  

 Malene Frost (D-

klasser) 

 

 Pernille Robertson 

(SN) 

 

 Mette Starch 

Truelsen (BO) 

 

 Vakant (L-klasser)  

Medarbejderrepræsentant Marketta Noomi 

Louise Sanders 

 

 Kristian Tougaard 

Olesen 

 

 Mette Ekelund   

Suppleant Jesper Petersen 

(suppl.) 

 

Elevrepræsentanter   

   

   

 (LØV/D-klasser)   

Eksterne repræsentanter Frank S. Jensen 

Vakant 

 

 Vakant  

Politisk repræsentant Lisbeth Læssøe  x 

Sekretariat (ledelse) Mia Borchers (konst. 

skoleleder) 

 

   

 

 

1. Kl. 20-20.30: Orientering om kapacitetstilpasning af 

ledelse og administration v. Rikke 

 

Rikke orienterede om nedenstående kapacitetstilpasninger.  

 

Skolebestyrelsen havde følgende kommentarer: Der er 

enighed om, at det opleves som ikke bæredygtigt at have 

personalereduktioner år efter år. Man blev enig om at lægge 

en politisk sag op med skolebestyrelsens forslag til varige 



 
 

 

 

organisatoriske ændringer, så man undgår at stå i den 

situation år efter år.  

 

 

Overordnet set, er der behov for at kapacitetstilpasse ledelse og 

administration på baggrund af forhold omkring virksomheden: 

•Nedskæringer som følge af færre elever 

•Besparelser og rationaliseringer som følge af lavere 

økonomitildeling og uændrede udgifter til elever i specialtilbud mv. 

•Omstruktureringer i ledelsesstrukturen 

 

Baggrund: 

Skolerne i Snekkersten har en udfordring i forhold til at have en 

økonomi i balance. Forventningen er, at vi ser ind i et underskud på 

ca. 1,8 mio. kr. i 2019 – stigende til et underskud på 8,3 mio. kr. i 

2020 og frem, hvis der ikke reduceres i udgifter. Den primære årsag 

er, at skolen oplever et faldende elevtal, der ligger ud over det, der 

er forventet i budgettet. Samtidig er der uændrede udgifter til 

elever i specialtilbud mv.  

 

Der siden 2017 sket en nedgang i elevtallet på ca. 200 elever, og 

der er løbende sket kapacitetstilpasninger på medarbejdere til 

skolens opgaver i takt hermed. Det forventes i lighed med tidligere 

år, at der skal ske kapacitetstilpasninger forud for skoleåret 

2020/2021. Den proces forventes gennemført i starten af 2020, når 

ny skoleleder er tiltrådt.  

 

Når der er færre elever i skole og børn i fritidstilbud, og dermed 

færre medarbejdere, er vi også nødt til at kapacitetstilpasse de 

ressourcer, der bruges til ledelse og administration. Herudover er 

der behov for at omlægge ledelsesressourcer på vores to 

specialtilbud – L- og D-klasserne til sikring af fortsat 

psykologfaglighed/ressource til primært L-klasserne.  

 

På den baggrund foreslås en ændring af ledelsesstrukturen, der 

indebærer nedlæggelse af følgende stillinger: 

 

- 1 afdelingsleder på almen skoledel 

- 1 afdelingsleder på fritidsområdet 

- 1 afdelingsleder på specialområdet 

- 1 administrativ stilling i skolens administrative team 

 

Kapacitetstilpasningen behandles på A-MED d.19.11.19 forud for 

centerchefens endelige beslutning. 

 

Proces- og tidsplan vedlægges til orientering. 

 

Det forventes at der herudover skal ske en kapacitetstilpasning til 

nyt skoleår, i starten af 2020, når der er ansat en ny skoleleder.  

 

2. Eventuelt. 



 
 

 

 

Kristian gjorde opmærksom på, at A-med den 26.11.19 

falder sammen med personalereduktioner. Derfor aflyses A-

med denne dag. Det betyder, at antimobbestrategien 

udskydes til førstkommende skolebestyrelsesmøde i det nye 

år.  

 

 

Datoer for skolebestyrelsesmøder i 2019 

19.august, 1. oktober og 28. november 

 

 


